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X AIRTEL

7/14/77

TO: DIHECTOR, FBI (44-38861)

FROM: SAC, LOUISVILLE (44-947) (RUC)
SUBJECT: MURKIN ^

Re Louisville airtel to Bureau dated 6/27/77.

On 6/30/77, HURSTLE SLAVEN, Postmaster, Marshes 
Siding, McCreary County, Kentucky, stated that there are no 
Black families residing in Marshes Siding. He was displayed 
the writing on the envelope which was sent to WATE-TV, 
Knoxville, Tennessee and advised he is not familiar with that 
handwriting.

On 6/30/77, RAYMOND STRUNK, owner, Strunk's 
Grocery, Marshes Siding, Kentucky, stated that there are no 
Black families living in Marshes Siding and he has no Black 
customers. It should be noted that Strunk’s Grocery is adjacent 
to the Marshes Siding Post Office.

On 6/30/77, Captain J. W. STRUNK, McCreary County 
Police, Whitley City, Kentucky, was contacted and stated there 
are no Black families residing in McCleary County, Kentucky, or 
Marshes Siding, Kentucky.

Since investigation has failed to disclose any 
Black man or family residing in Marshes Siding, McCreary 
County, Kentucky, no further investigation will be conducted
by Louisville

2 - Bureau
L - Knoxville (44-696)

1 - Louisville 
K?M/scs 
(5>
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• FO-3S0 (Rev. 7-16-63)

(Mount Clipping In Space Below)

Closed Hearing / 
In Ray Escape / 
Case Sought I
By MARSHA VANDE BERG |

Brusby Mountain Prison 
’Warden Stonney Lane said 
yesterday he will seek to close 
a court proceeding involving 
James Earl Ray today “unless 
the judge orders me not to.”

Lane said he wants the bear­
ing closed for security and 
policy reasons.

"IT HAS been our policy all 
along,” Lane said. He said he 
ordered all hearings held on 
prison grounds be private one 
year and three months ago 
when he was named warden at 
the East Tennessee maxi­
mum-security institution.

Ray, convicted assassin of 
Dr. Martin Luther King Jr., is I 
scheduled to come before Mor- I 
gan County General Sessions j 
Judge John Davis in a prelimi­
nary hearing at 10 a.m. on 
charges connected with his . 
June 10 escape.

Meanwhile, Ray’s attorney, 
Jack Kershaw said he is op­
posed to a closed hearing, and 
said he will demand that it be 
held open to the public.

"COURTROOMS are sup­
posed to be open to the public, ” 
Kershaw sai d. “There are no 
provisions for closed hearings 
except in very exceptional and 
scandalous matters.

“And this is not a scandalous 
or exceptional matter,” Ker­
shaw said.

Lane said the hearing is to be 
held in a prison conference 
room under an “agreement” 
between Judge Davis and him­
self.

THE AGREEMENT was 
' struck for “security reasons,” 

Lane said. “We’re providing 
the place, and unless the judge 
orders me not to, this hearing 
will be closed,’ he said.

Numerous attempts to reach 
Davis yesterday were unsuc­
cessful.

Asst. Dist. Atty. Gen. Paul 
Phillips, of Oneida, Tenn., is 
expected to call five witnesses 
to show probable cause for 
ordering Ray bound over to a 
Morgan County Grand Jury on 

* charges involving his escape 
June 10.

THE WITNESSES include 
Lane and Sammy Joe Chap­
man, a prison guard who was 
led by bloodhounds to Ray’s 

• hiding place under leaves 55 
. hours after the escape by Ray 
. and six others, according to 
• Sherman Betterman, an in- 
i vestigator in Phillips’ office.

Phillips is also expected to 
call Clayton Davis, associate 
warden in charge of security at 
the prison; Sgt. Luke Fowler, 
who was in charge of the guard 
shift at the time the breakout 
occurred; and John Redick, a 
record clerk at the prison.

The government must prove 
tbat Ray was incarcerated at 
Brusby Mountain on a valid 
conviction, and that he was one 
of seven prisoners who scram­
bled over the wall using a 
makeshift ladder.

A MINIMUM of proof is nec­
essary to show probable cause. 
The six other inmates have 
already been ordered bound 
over to the grand jury on 
escape charges.

A preliminary hearing was 
not held for all seven prisoners 
at the same time reportedly 
because the schedules of a'I 
lawyers involved could not b 
worked out.

Kersbaw said yesterday he 
has not yet decided whether 
Ray will testify today.

(Indicate-1 page, name of 
newspaper, city and state.)

Date:

Edition:

Author:

Editor:

Title:

PAGE

NASHVILLE

Character: 

or

Claes’ flea
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FD-302 (REV. 3-8-77)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription
J /1/77

GAEGOLY GRIMSLEY, was contacted at his residence, 
314-?* Claridge Drive, at which time the identity of the 
interviewing Agent was made known to him. Mr. GRIMSLEY 
was informed that the interviewing .Agent was there concerning 
any information that he had located after review of his 
father's files concerning the JAME" EARL MAY and MARTIN 
LU THEA KING incidentw .

Mr. G'lMGLEY stated, as far as he is concerned, 
that he had gone through all of his father’s pertinent 
papers. He had found one folder concerning JAME'S EAdL 
;_AY. This folder had some newspaper articles concerning 
tiie w'Y-AING incidents by BE. 217 RD GAUTh, an Associated 
Press (A.P.) news writer. In addition, the folder contained 
a photograph, of which there were two copies. The persons 
identified in this photograph were WELDON GRIMSLEY, newspaper 
man for the Nashville Banner, JAMBS EARL JAY, Captain 
RICHARD DAM’DON, Tennessee Department of Safety, and GREG 
O’-"TAR, Safety Commissioner for the State of Tennessee, 
and an unidentified white male with a microphone in hi . 
hand. The folder further contained an undated rough draft 
story that Mr. GRIMSLEY believed prepared by his father. 
A review of thio story concern', interview with CAY, but 
nothing therein referred to RAUL. .Also in WELDON GRIMSLEY’S 
file on JAMES EARL ;tAY was an envelope addressed to 
?, SLU ON GN I MALEY, care of the Nashville Banner, Nashville, 
Tennessee, The postmark on this letter was dated May 2, 
1075, at Lake urich, Illinois. The return address on 
the envelope was JElw'Y RAY, P.O. Box 145, Lake urich, 
Illinois 30047. Examination of this envelope revealed 
that i t was einpty .

Mr. GRIMSLEY advised that his father, MELLON, 
died on June 12, 1377, at which time he was stationed in 
Manchester, Tennessee, as publisher of the local news­
paper in that city. prior to this time, he worked as a 
newspaper man for a newspaper in the Fort Talton Beach, 
Florida area. furthermore, prior to going to Florida in 
about 1575, WELDON GAIMfLEY was State editor for the 
Nashville Banner in Nashville, Tennessee,

7/27/77 Dpnelson, Tennessee Memphis 44-13U7-3ubM
Investigation on-------------------------------------------------------at—C----------------------------------------------------------------------------------F|le #._______________________________ =// -%5

3A TOY J. FUGON, J/Ysle 3/1/77

by----------------------- ——•— ------------------------------------------ -U----------------------------------------------------------Date dictated —^____________

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. it Is the property of tne FBI and Is loaned to your agency; 
it and its contents are not to Be distributed outside your agency.
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ME 44-19 17-Sub M

Mr. GMHS ;:ta ted that re;-ideJ -with hie
father in the Fort dalton deach, Florida, area after his 
naronte '/crc -separated, and at no time did he ever hear 
his father sneak of havin'; any photographs of t’UL, Further­
more, hie father ne vex* did divesse J "MEE fiyif h'Y or
'GITIN LUTHGh YING incidents very much ’vith him.
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44-1987-Sub M

Memphis, Tennessee

August 1, 1977

RE: MURKIN

On June 17, 1977, MARGARET PARR, 162 North 
Liberty, New Braunfels, Texas, advised that she had been 
a close friend of WELDON GRIMSLEY, editor of the Manchester 
Times, a weekly newspaper in Manchester, Tennessee.

During a visit in May of 1977, with Mr. GRIMSLEY, 
he informed her that he had covered in detail for a news­
paper the trial of JAMES EARL RAY and had interviewed 
Mr. RAY on numerous occasions. In addition, RAY allegedly 
made available to GRIMSLEY numerous photographs including 
photographs of "RAUL", who allegedly resided in Houston 
and continues to reside in Houston. GRIMSLEY allegedly 
copied these photographs prior to returning the originals 
to RAY and PARR feels that these photographs may be located 
in GElMSLEY’s apartment in Manchester, Tennessee.

Investigation at Manchester, Tennessee, reveals 
that EELDON GRIMSLEY died on June 12, 1977, and his 
personal possessions had been retrieved by his son, GREGORY 
who was apparently being designated as his administrator. 
His address was listed as 614-A Claridge Drive, Nashville, 
Tennessee.

SEARCHED..

SERIALIZED

INDEXED _

FILED____

This document contains neither recommendations 
nor conclusions of the FBI. It is the property of the 
EBI and is loaned to your agency; it and its contents are 
not to be distributed outside your agency.
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FD JU7 (R

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Dote of h on ICT I pilon.

THELMA L. (LOU) GRIMSLEY, who resides at 3104
Laurel Forest Drive, Donelson, Tennessee, telephone number 
883-0011, was contacted at which time the identify of 
the interviewing Agent was made known to her along with 
the purpose of the interview.

Mrs. GRIMSLEY advised that she is employed by
South Central Bell Telephone Company, 170 8th Avenue 
North, Nashville, Tennessee. She was divorced from her 
former husband, WELDON GRIMSLEY, on February 4, 1976. 
Her husband, prior to his death in June of 1977, was a 
newspaper writer.

Mrs. GRIMSLEY advised as follows

Her former husband, WELDON GRIMSLEY, went to
Memphis to cover the JAMES EARI, RAY trial, however, ho 
was there only a short time due to RAY's pica.
AfteY RAY had been sentenced and was being admitted to 
the Tennessee State Prison In Nashville, Mr. GRIMSLEY 
walked with RAY into the prison and he was interviewed 
by her former husband while he was walking to the prison, 
photographs were made by the news media as her former 
husband and RAY and law enforcement officials walked into 
the prison. She has photographs of this event and news­
paper clippings from the local paper.

The photographs, to her knowledge, were the only ones
In her former husband’s file concerning the instant matter. 
Mrs. GRIMSLEY pointed out that her son GREGORY had been to 
her home on the previous evening and they had searched 
through Mr. GRIMSLEY s papers concerning the RAY and 
KING matter.

Mrs. GRIMSLEY stated that they did locate a
story concerning RAY prepared by her former husband, 
however, the story was never published and her son 
GREGORY has all the papers and photographs in his possession 
and will make them available after he finishes reviewing 
his father's belongings in an effort to locate any other

6/28/77 Nashville, Tennessee Memphis 44—1987-Sub
——————_”'____________________________________________________ Fil, «___________________________ K

SA TOY J. FUSON, JR.:sle 6/30/77
Date dictated.

Thli document contain* neither rectum,. 
H and IH co Meritt1 ere not Io be di-

ihn rEi, Il i« the properly ©I the r'dl and It loaned I© your 'agency;
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ME 44-1987-Sub M
2

Mrs. GRIMSLEY further related that she recalled 
that RAY sent her former husband a letter. The letter was 
addressed to their home in Donelson. The only thing that 
she recalls about the letter is that RAY appeared to be 
an uneducated man, due to the bad spelling and sentence 
structure. The contents of the letter contain.no 
pertinent cata as she recalled.

Mr, GRIMSLEY further related th.it she recalled 
that JERRY EE'., purported brother of JAMS.1 EARL RAY, who 
resided in St. Louis, Missouri, had called Mr. GRIMSLEY 
on Sunday, exact date not recalled. Mr. GRIMSLEY and 
JERRY RAY went to Tennessee State Prison, Nashville, 
to visit RAY. This visit occurred several years ago, 
however, she would estimate the time as five or six years 
and she recalled no pertinent details coming out of this 
interview with RAY.

MrGRIMSLEY stated that she had heard the name 
RAUL, but di_. not recall any specific comments that 
Mr. GRIMSLEY may Nave made regarding RAUL, are she may 
recall the name by reading it in the newspaper.

Mrs. GRIMSLEY stated that her former husband, 
like all other newspaper people, would like to brag, 
and he may have been making up a story concerning 
any photographs that he had related to individuals 
that RAY had given him a photograph of RAUL in the past. 
Therefore, to her knowledge, Mr. GRIMSLEY never had 

'any photographs that JAMES EARL RAY furnished to him, 
and her husband had never mentioned to her about 
possessing a photograph of RAUL.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



ME 4<-1987-Sub H
T.E': sle
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The following investigation was conducted by 
SA TOY .j. EJEON, JR., at Nashville, Tennessee, on June ^4, 
Juns:. 25, ant June 26,. 1977:

Jrlortu vara made co con tact GRIGORY GRIMSLEY 
at. 4-7 Clvridgo Drive,, toispiiocc’ number 889-0266, in 
IX>nelson, Tennessee, on the abovv meatioaod dates.

+a , conwactod Wille,. Citic sho Ideality 'the interview! 
s.ctv ws.o cu.de k-vow;.. to along with the purpose of
mt erv^cw.

GRIMSLEY advit: chat his father,
GkLMSLihl had recently died and he had neon to MauviMs.vi? 
7t.a;>ei;Wf, where he was employed, to retrieve his porcoml 
belongings. He stated that Ris father’s personal ooUc^ia 
were in the Nome of his mother, Mrs. LOU GRIMSLEY, at 
3104 Laurel Lorest Drive, in Nashville. Furl„ . .morsi 
he would review the personal belongings of a is ;uther 
and especially any information concerning JAME... EARL RAT 
or MARTIN LUTHER KING, to see if he could locate .-.uy 
pertinent writings, newspaper clippings, or photograph.,.

Mr. GRIMSLEY stated that he works; at two Jous 
and as soon as this information requested could be located 
or appropriate records checked, he would get back in touch 
with the interviewing Agent.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



ME 44-1987~Sub M
TJF:sle
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The following investigation was conducted by 
3A. TOY J. FUSON, JR., on July 7, 1977, at Nashville, 
Tennessee:

GREGORY GRIMSLEY, who resides at 614-A Claridge 
Drive, Nashville, Tennessee, was recontacted concerning 
the progress that he had made of going through his father 
estate records. Mr. GRIMSLEY advised that he continues 
to work at two jobs and during the past few days, had 
been ill and was expected to enter the hospital on the 
following day for a gall bladder operation.

On July 25, 1977, Mr. GRIMSLEY was recontacted 
concerning the progress that he was making in reviewing 
his father’s estate records. He stated that he had 
completed the file review and would be available for an 
interview on July 27, 1977.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



rcDcrJAu Su^cAU OF i;\VE$TiGAV A. Ar

3/1/77Dato of transcription

3.', u,to.tod, :.S ito* ;;.. io if; COiiC'Tn at,, 
rto. k , .to, t; .-i. tol of 31s rathe -L? pert 1. st
pi, c/«„ Ik ;□ .'■I '<•■.'■ fol icr concerto << toM’to BALL
.to. Is.. .Oku- ’ Ard .-owe ncwcp" per article-*' c-snc^rnii.g 
v;\ TV'-toto incioc.it. by FtoiNAto. GALZEA, an Associated 
Pre.to (....'.• s-'vs .,;'i.t’..„r„ To addition,, tao folder coata* :ie<» 
v ohouogr. of which to*?/... were five copiers. The p'/ .ons 
iutokl/lto la toto puotovrnph veto? WELJ/GN GRIMSLEY, ;.< w .paper 

for the ’Natortol to tostoc JA"T7 EARL toY, Cape/-.in 
toG.’to UAW'/zt, 'totou&toc be par toe sit of Safety, and toEG 
O’to'’Am,, Sai -cy Commis'. loner Tor the State of Tenacsoeo, 
:. to. ^a unid- ..eIfled white main with a micrcpb:’ '-- 1>S hi;.
..aao. The . Iler farther contained an undotoo rough ."to „ 
Mio:."/ that to. GTtfMSLEY believed prepared by to-, tottoc. 
A review of this story concerns interview with RAY, -to 
nothin?: therein referred to RALL. Also in WELDON GRI/toLLY’s 
file on JAMBS EARL RAY was an envelope addressed to 
V KUKIN GRIMSLEY, care of the Nashville Banner, Nashville, 
Tennooreo, The postwar;? on this loiter wan sated May 2, 
1975, at Lake Zurich, Illinois. The return address on 
the envelop:; was JERRY HAY, P.O. Box 145, Lake Zurich, 
Illinois 60047. Examination of this envelope revealed 
that it was empty.

Mr. GRIMSLEY advised that his father, WELDON, 
died on June 12, 1977, at which time he was stationed in 
Manchester, Tennessee, as publisher of the local news­
paper In that city. Prior to this time, he worked as a 
newspaper man for a newspaper in the Tort Walton Roach, 
Florida area. Furthermore, prior to going to Florida in 
about 1975, WELDON G?J M'S LEY was State editor for the 
Nashville Banner in Nashville, Tcnncusoo.

Investff^ttoo on ^_____ Z/2IZIZ___— ‘n —:--.—'--to.: ,:;toi—toto-to-toLA:__________ File aj^'Aphi-* 41 1.

hi TOY j. itoON, to.:sic 8/1/77
da . .^—^—__ „___.. . ^._—   -------------- .—^_„_J—— --------- -—Date dictated

•i property of ^v / f*t ^nd it loaned to your dc^nry,
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8/1/77

AIRTEL

TO: DIRECTOR, FBI (44-38861)

FROM: SAC, MEMPHIS (44-1987-Sub M) (C)

SUBJECT: MURKIN

Re San Antonio teletype to the Bureau dated 
6/17/77, and Knoxville teletype to the Bureau dated 6/19/77 
captioned as above.

Enclosed for the Bureau are four copies of an 
LUM concerning investigation conducted at Nashville, 
Tennessee, in an effort to determine if the late ViELDON 
GRIMSLEY possessed a photograph of RAUL.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



SAC, NEWARK (88-12106) 8/10/77

SAC, MEMPHIS (44-1987-Sub M)

MURKIN

Re Newark letter to Memphis dated 8/1/77.

Enclosed herewith is referenced communication 
which contained a 4 page letter dated 4/13/77 written by 
GENE R. BARNES, FBI #3666098.

It is suggested this information be forwarded 
via LHM to the Bureau under Bureau file #44-38861. After 
perusing this information it is felt it pertains to the 
MURKIN case as opposed to the most recent 88 case involving 
JAMES EARL RAY. Newark be advised all Memphis files re 
MURKIN have been forwarded to the Bureau. Memphis indices 
check reveals information concerning GENE R. BARNES is 
contained in the following volumes:

44-1987-Sub K, serial 41, page 2

44-1987-Sub G, serial 769, page 11
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FO-3O2 (REV. 11-27-70)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Dale of Iron sc ript ton.
6/30/77

THELMA L. (LOU) GRIMSLEY, who resides at 3104 
Laurel Forest Drive, Done Ison, Tennessee, telephone number 
383-0011, was contacted at which time the identity of 
the interviewing Agent was made known to her along with 
the purpose of the interview.

Mrs. GRIMSLEY advised that she is employed by 
South Central Bell Telephone Company, 179 ath Avenue 
North, Nashville, Tennessee. She was divorced from her 
former husband, WELDON GRIMSLEY, on February 4, 1976. 
Her husband, prior to his death in June of 1977, was a 
news pa pe r writer.

Mrs. GRIMSLEY advised as follows:

Her former husband, WELDON GRIMSLEY, went to 
Memphis to cover the JAMES EARL RAY trial, however, he 
was there only a short time due to a raised plea, 
After RAY had been sentenced and was being admitted to 
the Tennessee State Prison in Nashville, Mr. GRIMSLEY 
walked with RAY into the prison and he was interviewed 
by her former husband while he was walking to the prison. 
Photographs were made by the news media as her former 
husband and RAY and law enforcement officials walked into 
the prison. She has photographs of this event and news­
paper clippings from the local paper.

The photographs, to her knowledge, were th" '/ ones 
in her former husband's file concerning the instant matter. 
Mrs. GRIMSLEY pointed out that her son GREGORY had been to 
her home on the previous evening and they had searched 
through Mr. GRIMSLEY’s papers concerning the RAY and 
KING matter.

Mrs. GRIMSLEY stated that they did locate a 
story concerning RAY prepared by her former husband, 
however, the story was never published and her son 
GRIGORY has all the papers and photographs in his possession 
and will make them available after he finishes reviewing 
his father's belongings in an effort to locate any other 
pertinent photographs or writings.

3/23/77 /Nashville, Tennessee Memphis 44-1937-Suo

SA TOY J. FUSON, M:sle 6/30/77 I I *4 6
k V- —  --------------------------------------- - ------ _______________—^——_—^_____ Da Ie d icla I e d  ________ __________________________________

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the properly ol the FBI and is loaned to your agency, 

il and its contents are nol Io be distributed outside your agency.
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me 44-1937-Sub M

Mrs. GRIMSLEY further related that she recalled 
that HAY sent her former husband a letter. The letter wa 
addressed to their home it Done loon. The only thing that 
rhe recalls about the letter is that HAY appeared to he 
an uneducated man, due to the had spelling and sentence 
structure.’. The contents of the letter contain no 
pertinent data as she recalled.

Mr. GRIMSLEY further related that she recalled 
that JFISY HAY, purported brother of JAMES WIL HAY, who 
resided in St. Louis, Missouri, had called Mr. GRIMSLEY 
on Sunday, exact date not recalled. Mr. GRIMSLEY arid 
JERRY RAY rent to Tennessee State Prison, Nashville, 
to visit RAY, This visit occurred several years ano, 
however, sho would estimate the time as five or sis year 
and she recalled no pertinent details coming out of this 
interview with R^Y,

Mrs. GRIMSLEY stated that she had heard the nav 
RAUL, but did not recall any specific comments that 
Mr, GRIMSLEY may have made regarding RAUL, and she may 
recall the name by reading it in the newspaper.

Mrs. GRIMSLEY stated that her former huboand, 
like all other newspaper people, would like to crag, 
and he may have been making up a story concerning 
any photographs that he had related to individuals 
that g’Y had given him a photograph of RAUL in the past. 
Therefore, to her knowledge, Mr. GRIMSLEY never had 
any photographs that JAMES EARL RAY furnished to him, 
and her husband had neve:' mentioned to her about 
possessing a photograph of RAUL.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



SAC, KANSAS CITY 8-29-77

SAC, ST. LOUIS (44-775)(RUC)

JAMS EARL RAY; 
’’MURKIN” 
CIVIL RIGHTS

Re Newark letter to Bureau, 8-25-77.

Enclosed for Kansas City Division is one copy 
of above referenced communication, including enclosure.

Copy being furnished to Kansas City inasmuch 
as BRADLEY referred to in BARNES’ letter claimed he spent 
time in Missouri State Prison.

2 - Kansas Citv (Encl. 2)
1 - Bureau (INFO)
1 - Alexandria (INFO)
1 - Memphis (INFO)
1 - Knoxville (INFO)
3 --Newark (1 - 44-2104)(INFO) 

(1 - 87-29367) 
(1 - 88-12106)

1 - St. Louis
LFC:klb
10
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OPTIONAL FORM Na 10
MAY 1M2 EDITION 
GSA FPMR (41 CFR) 101-11.0

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
(44-1**87 Sub'Y) date: 8/31/77

FROM SC LOUISE R. NELSON

subject: "URKIN

On 8/30/77, an individual appeared at the
Memphis FBI Office identifying himself as L. B. JAMES, 
Jo37 Applegate, Memphis, Tenn. 38109, ohone 789-1832. 
Nr. JAMES requested to sneak to an Agent about the 
Jr. MJRTTX LUTHER EI NG murder, advising that he had 
solved tee murder after 10 years, with the he In of RUFUS 
Th OVAS, a Tersonal friend of Dr. EI NG.

'r. JAYES was advised that he would be contacted 
by an agent who is familiar with the MURK!?* case.

♦ • Nr. J.UTS left the attached business card, as
well as the following xeroxed items:

1. Newsnaoer dinning dat^ined Nairobi, Kenya (AR), 
entitled "^eatns,'hosnitali ty'.juiVe Their ’T’ice";

2. what appears to be a drawing of the Bible;

3. A card which bears the caption, ""he U. S. 
STAND «RD ESURES AND METRIC CONVERTER";

4. Cony of a °ost office registered mail receipt 
wdeh indicates LLOYD B. JAMES, Chicago, Ill. 
sent registered mail to Vr. "resident Nixon 
on Aug. 0, 1072. ,

5. Coov of identification which JT S exhibited 
henri no his nhotogranh and having the words 
A”V'D Circes 0^ TLE UNITE!) STATES, chowinn 
rrad(^^K^)C)iration(!ate as Indefinite;

sinned " I 1 oyd B. James".

JAMES has also written on this xerox cony, // .
" very ^ince 19o8 I have spend my own money, to f i n e'^^^Tv^ 
out who killed Dr. King, Martin Luther in 1977, I have the 
information, IiiE MAN is HENRY LOEB (lie must be brought to 
court) My proof - we will need Jessie Jackson & .set. ^vQ^ 
m2. /3". . . ' ■ >^

5010-108

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Pla,
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AFTER 5 DAYS RETURN TO

PROSECUTOR'S OFFICE 
BURLINGTON COUNTY 

MOUNT HOLLY, N.J. 08060

Federal Bureau of Investigation

Post Office Box # 332

Tre nton. New Jersey 08603

Attn: Agt. Buffalo



■TINTED STATES GOVEFWIENT

Memorandum
TO : DIRECTOR, FEI DATE: g/25/77

FROM : SAC, NEWARK (44-2104) (RUC)

subject: JAMES EARL RAY;' 
"MURKIN" 
CIVIL RIGHTS

Enclosed fox' the information of the Bureau,
are two Xerox copies of a letter written by GENE R. 
BARNES which is self-explanatory. One Xerox copy of 
this letter is being furnished Alexandria, Knoxville, 
Memphis and St. Louis Offices for their information.

This letter was furnished to the FBI in Trenton, 
N.J., by Investigator DONALD V. POWELL, Burlington County 
Prosecutor's Office, Mt. Holly, N.J., who obtained the 
letter during an interview’ with BARNES at Stafford 
County, Virginia.

Copies of BARNES’ letter are being furnished to 
Memphis and Knoxville who were office of origin in the 
MURKIN and JAMES EARL RAY case, respectively. Information 
copy also being furnished St. Louis, Missouri, inasmuch as 
BRADLEY referred to in BARNES' letter claimed he spent time 
in Missouri State Prison.

Newark files disclose that BARNES was subject of 
a Newark ITSP investigation in February, 1977, and subsequently 
arrested by Virginia State Police during a high-speed chase on 
2/8/77, and incarcerated in the Stafford County Jail in Stafford, 
Virginia.

Alexandria see your file 87-3041.

Newark indices failed to contain any 
information concerning JAMES ERADLEY mentioned 
letter.

Bureau (Enc. 2) 
( 1 - "MURKIN") 
Alexandria (Enc.^.l) 
Memphis (Enc. lf»<A 
Knoxv i11c (Enc. 1) 
St. Louis (Enc. 1) 
Newark 
(1 - 44-2104)

Pen Us Regularly 0,1 rm payroll Savings Pfan M

yy.yjg-? su^.//s> 
identifiable '
in BARNES’

f
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NK 44-2104

Newark file regarding "MURKIN” has been destroyed

Any further investigation in this matter is 
being left to the discretion of the office of origin in 
the respective cases.

Newark conducting no further investigation 
in this matter.

2
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(Indicate page, nams of 
newspaper, city and. state.)

Ray's Brother Jerry Filing 
Suit; Claims He Was Libeled

—— PAGE i ?

---- JIEPPEIS l^ESS

Jerry Ray, brother of James Earl Ray, 
the man serving a 99-year-prison sentence 
for the slaying of civil rights leader Dr. 
Martin Luther King Jr., said today he is 
filing a federal court suit in Memphis 
charging he was libeled.

Jerry Ray told The Press-Scimitar he 
mailed a copy of a civil suit naming as 
defendants writer George McMillan of 
Frogmore, S.C., the Federal Bureau of 
Investigation, Little Brown Publishing Co., 
Alabama writer William Bradford Huie, 
and former Asst. State Atty. Gen. Henry 
Haile, now in private practice in Nash­
ville, yesterday.

He said “All of these people, I believe, 
have been writing and saying lately that I 
knew my brother James killed Dr. King, 
that I was told by him he was going to do 
it, and all sorts of other lies. That’s why 
I’m suing ”

Jerrv Ray, who had worked for a coun­

try club in a Chicago suburb for the past 
four years, said he was now on a month’s 
leave of absence. “Because of all the pub­
licity I think I’m probably going to lose 
my job,” he said.

He said he was staving in a little town 
in Georgia “which is about an hour’s drive 
from Brushy Mountain” (the state prison 
where his brother James is incarcerated). 
He said, “I can get over to see James 
frequently.”

Jerry Ray said he visited his brother 
over the weekend and that James Earl 
Ray is getting ready to take a lie-detector 
test for the House Assassination Commit­
tee, which is probing the death of King.

James Earl Ray pleaded guilty to the 
Memphis slaying but later recanted, say­
ing that he was pressured by his lawyer, 
Percy Foreman of Houston, into doing so. 
He has since made unsuccessful court at­
tempts to get a new trial.

AUGUST 30. 1977
Edition:

A u thor:

Editor:

Title:

Character:

. ^/y-^z^^
Classification :

Submitting Office: ^'jI^P?^!^^^ 
[_J Being Investigated
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In Reply, Please Refer to 
File INo.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Atlanta, Georgia

October 14, 1977

MURKIN

On October 7, 1977, Mason Evans, 2574 River Glen 
Circle, Atlanta, Georgia, telephone number 458-3621, 
telephonically contacted the Atlanta Office of the Federal 
Bureau of Investigation (FBI), on October 7, 1977, and 
advised that on the day that Martin Luther King was killed 
in Memphis, Tennessee, he was at the Coach and Six Restaurant 
located next door to the 1776 Peachtree Street Building 
Atlanta, Georgia, He was having, lunch with Henry Hay and 
Bill Gordan of the Cadillac Division of General Motors. 
Evans was sitting at the bar when he overheard the bartender 
described as a white male, approximately 38 to 40 years old, 
6'2", 200 pounds, blond hair, who stated that if Martin 
Luther King goes to Memphis he will be killed. Evans stated 
that he did not think too much of this remark and did not 
pay much attention until later that day he heard that Martin 
Luther King had been killed in Memphis.

Evans stated that he still did not place too much 
emphasis on this matter until he read in the newspaper several 
weeks ago that a Jack Peetee was arrested by the United States 
Secret Service and charged with threatening the President of 
the United States. Evans understood that a number of weapons 
were recovered from Peetee’s residence by the United States 
Secret Service. Evans stated that he believed a Jack Peetee 
was the building manager of the 1776 Peachtree Street Building 
and possibly could be acquainted with the bartender at the 
Coach and Six Restaurant which is next door. Evans was unable 
to substantiate why he felt that the manager Peetee of the 
1776 Peachtree Building might be associated with the bartender 
iron the Coach and Six Restaurant.

----------------------------- :------------------------ ^^7^  ̂z«.'
This document contains neither recommendations nor conclusions //—’—^
of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your agency. «ched~z_ZjnkxedZ

serializedZS^tiled___
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'MURK IN

Evans advised that he thought about this matter for 
quite some time and decided to notify the FBI of Peetee and 
this bartender.

On October 11, 1977, Special Agent George Walldrop, 
United States Secret Service, 100 Peachtree Street, Atlanta, 
Georgia, advised that his office has a file regarding a John 
Crain Peteet, who was arrested by the United States Treasury 
Department for illegal possession of firearms.

Walldrop advised that Peetee was not the building 
manager of the 1776 Peachtree Street building and he was not 
arrested by the United States Secret Service for threats 
against the President. Walldrop stated that his office has 
no record of a Jack Peetee.

A review of the files of the Atlanta Office of the 
Federal Bureau of Investigation have no record identifiable 
with a Mason Evans or a Jack Peetee, nor a John Crain Peteet.

-2-
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FD-365 'K*v. 11-27-74) •

F B I

Date:10/14/77

Transmit the following in
(Type, in plaintext or code)

Via AIRTEL
(Precedence)

To: Director, FBI (44-33861)

From: SAC, ATLANTA__ (44-2386) ^

ATTENTION:
xxi general investigative division

XX CIVIL rights section
□ CRIMINAL section

□ intelligence division

Subject: MURKIN

Xtcr(aoel □ DIH

□ DAMV □ DAMV-FR

I | EID □ Bomb Threats

□ CRA-64
□ PA 

□ CAA
' OAP

□ PE □PF

Summary of Complaint:

□ Extremist Matters 
□ White Hate

□ IWFC □ CWAA

On 10/7/77, MASON EVANS telephonically contacted
the Atlanta Office and advised that 
tender, name unknown, who worked at 
Restaurant located next to the 1776 
Building, say that if MARTIN LUTHER

he had overheard a bar-
the Coach 
Peachtree 
KING went

he would, be killed. EVANS stated that he did 
much of this bartender’s comment until later

and Six 
Street 
to Memphis 
not think 
that day when

he heard that MARTIN LUTHER KING had been killed in Memphis 
EVANS about three weeks ago read an article in a newspaper 
that stated that a JACK PEETEE was arrested by the United 
States Secret Service for threatening the President of the

INDICES: □ Negative □ See Summary

ACTION: UACB:
XJ No further action being taken and

^^//^^-^
2 - Bureau (Enc.4) $□ LHM enclosed
Tj- Memphis (Enc.2r“ □ FD-376 (Enc. to LHM)
2 - Atlanta
JJHspsm

[~i LHM being submitted
n Report being submitted

□ Preliminary investigation instituted
□ Limited investigation instituted
F~l Investigation continuing

I 1 Copy to: | | USA ____
I I Secret Service____  
□ ATE _______ -

SEARCHED <?,

SERIALIZED—

Approved: Sent
Special Agent in Charge

FBI-MEMPHIS
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AT 44-2386

United States. EVANS stated that he understands a number of 
weapons were recovered from PEETEE's residence by the Secret 
Service. EVANS stated that he believes PEETEE was the manager 
of the 1776 Peachtree Street Building and might have been 
acquainted with the bartender at the Coach and Six Restaurant 
located next door. EVANS was unable to substantiate why he 
thought that PEETEE and the bartender at the Coach and Six 
Restaurant would have been acquainted. Contact with United 
States Secret Service Atlanta, Georgia, indicates that they 
did not arrest a JACK PEETEE and that in fact, a JOHN CRAIN 
PETEET had been arrested by the Treasury Department for illegal 
possession of firearms. The Secret Service advised that JOHN 
CRAIN PETEET was not the manager of the 1776 Peachtree Street 
Building.

The Bureau is requested to contact the Department 
of Justice in order to determine if additional investigation 
is desired.

2*
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By TIM WYNGAARD
Scripps-Howard Stiff Writer

WASHINGTON — Chairman Louis Stokes, D-Ohio, of the House 
Assassinations Committee has informed panel members to expect 
“blockbuster" developments in the investigation of the killing of the 
Rev. Martin Luther King Jr.

Committee members said Stokes told th mthecoi n ttee’s investi­
gating staff has developed "startling” information about the slaying of 
the civil rights leader in 1968. rhej said Stokes promis d them i ill 
briefing by the middle of next month. «——^e,

The committee’s investigation of the as- 
sassin Aj.i of President J Go F. Kennedy 
has been scaled down and the panel's pro­
fessional staff apparently has been spend­
ing virtually all its time exploring new 
leads in the King case.

Source s t /■’ Stokes has moved the head- 
quarters for that investigation to St. Louis 
from Washington to lessen natter.a) media 
attention arid to allow the staff to spend ail 
the time it needs in Memphis.

In addition, the sources said, Stokes has 
told them the King investigators turned up 
"more than 100" witnesses who never have 
been interviewed by police officials. The

■To_p££.v«nt leaks, only Stoker iLtjing 
fully briefed by Blakey’s staff on progress 
of the investigation, and Stokes is passing 
along part of the information to committee 
members. But Stokes promised the com­
mittee a full staff report by mid-KTovcm-

probe has tak

there a

xn congressional investiga- 
L to pursue possible leads

well, the sources s::id.
Word that new informality, is forthcom­

ing, based on p u tial bri i of < ommit- 
tee members by Stokes in recent days, is 
the first indication of any progress in the 
investigations.

Last August, after the committee was 
wracked by feuds between m.erabers and 
staff aides, Stokes s'air.u.ed a lipin secre­
cy seal on its work and hired Corneil Uni-

ber.
Some work is continuing in the Kennedy 

case, primarily on possible links bet ween 
Lee Harvey Oswald, Jack Ruby and right­
wing Cubans, according to the sources.

But primary attention is being devoted 
to the King matter “because the tra'l is a 
lot fresher there" and because early inves- 
ti tive work apparently has been more 
productive, according to the committee 
members.

Of the new witnesses in the King probe, 
about 60 are considered to be of little use, 
the sources quote Stokes as reporting. But 
the remaining 40 or more have turned over 
some "significant'' information, according 
to those reports.

The Canadian end of the investigation

Dato: lOj
Edition: (-

editor:

Cheroot - ^e^H??

ClaiM flcallon:

tiuHlu)

as i:
School Prof. G. R. ■kev

E^’i Kay's claim that h 
there by a it ysterious m; 
only as ' ite.iul" lu m >

assin James
■s recruited 
,oni he knew 
in a gun and

d^ng^srcug^Hripi plan. Instead, Jiv. jVcis 
fraineiFibr the King ’ ill-’& Kay claims.
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WARTBURG, Tenn. (AP) — A lawyer 
who co-authored a book on the assassina­
tion of Martin Luther King Jr. will defend 
King’s convicted killer, James Earl Ray, at 
his trial for a June 10 escape from a rural 
Tennessee prison.

Shortly after being given court permis­
sion yesterday to represent Ray, Mark 
Lane said he would defend his client on 
; -ounds of wrongful imprisonment in the 
King assassination. ,

The contention is that Ray did not re 
ceive a fair murder trial and should never 
have gone to jail. Lane hopes that a victory 
on that basis could lead to a new trial in 
the King murder.

“The heart bi our Approach is to win a 
new trial on the minder charge for Ray,’’ 
Lane said. “The American people are enti­
tled tn a trial in which all of the evidence 
on the King assassination is presented in 
open court.”

He said he hopes to show when the trial 
starts tomorrow that Ray “was both tor­
tured and coerced by Memphis authorities 
and threatened and coerced by the FBI 
into pleading guilty."

Ray, 49, is serving a 99-year term in the 
central Tennessee's Brushy Mount 
Penitentiary near Wartburg on his 1969 

■ guilty plea to killing the civil rights leader 
in Memphis on April 4, 1968.

He unsuccessfully attempted to with­
draw his pica in the King murder within a 
week after entering it and has been trying 
to win a new trial ever since.

Ray co tld be sei 1
five years if convicted on the escape 
charge. He is. eligible for parole on the 
murder charge in 2001.

Dale:

Al LaKK I 'J

Ch« rack

5 1 1977

gW-MEMPHI
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Morgan County, Criminal Court Judge 
Lee Asbury approved Ray’s motion to hire 
Lane and dismiss Jack Kershaw of Nash­
ville, who had represented Ray the part 10 
months.

Lane, 50, says Ray believes the dis­
missed attorney made as much as $20,000 
from a September inte rview of Ray that 
was published in Playboy magazine.

Ray contends that some of the quotes 

attributed to him were not his. In the inter­
view, Ray is quoted as saying that he alone 
planned the June 10 breakout in which six 
other prisoners settled a wall. AU seven 
men were back in custody within days. 
The other six haxLpleaded guilty.

Kershaw was not in court yesterday, but 
he said on Monday that any funds he re­
ceived from Playboy went toward Ray’s 
case.

Ray, wearing a green fatigue jacket and 
blue jeans stained with white paint, an­
swered, ‘ Yes, sir,” when Asbury’ asked if 
he no longer wanted Kershaw to be has 
attorney. Ray gave the some answer when 
Asbury asked if he wanted to employ Lane 
and two Wartburg lawyers as his new 
counsel.

Lane and comedian Dick Gregory wrote 
a book on the King murder titled “Code 
Name ‘Zorro’,” which was published last 
May. , " ' ’ . /.
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In Reply, Please Refer to 
File Ko.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Memphis, Tennessee
December 5, 1977

JAMES EARL RAY;
Dr. MARTIN LUTHER KING, JR. - VICTIM; 
CIVIL RIGHTS - CONSPIRACY

On November 21, 1977, retired Special Agent Joe C. 
Hester appeared at Washington, D. C., at the request of the 
House Committee on Assassinations.

Mr. Hester met with the Committee staff in their 
offices at Washington, D. C., and was interviewed for a 
total of four hours by two different groups of five persons 
each. Both groups were affable and were not in any way 
critical of the investigation conducted in this case.

The first group of five interviewers asked a 
variety of questions but seemed to be particularly preoccupied 
with the investigation conducted by Legats in Mexico.
Mr. Hester was able to answer many of the general questions 
regarding the activities of Legats but referred them to 
Assistant Director Richard Long when they began to ask more 
specific questions regarding the investigations by Legats 
and the manner of transmittal of this information to FBI 
Headquarters.

The second group of five interviewers asked more 
general questions regarding the Bureau’s investigation of 
the King murder. They seemed to be greatly concerned with 
the allegation of conspiracy. Mr. Hester advised them that 
he believed the conspiracy theory was an invention by the 
Department of Justice to be used to justify the FBI’s 
investigation of Dr. King’s murder. Mr. Hester advised them 
that he had never personally believed there was a conspiracy 
and he did not believe that any of his FBI superiors had 
ever believed in the conspiracy theory. Mr. Hester further 
advised that it was his personal opinion that James Earl Ray, 
acting alone, had murdered Dr. King and that his subsequent 
travels were probably financed by armed robbery.

■Sti; N? - RS
This document contains neither recommendations nor 

conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is 
loaned to your agency; it and its contents are not to be
distributed outside your agency.
4 - Bureau (44-38861)
'V- Memphis (44-1987)
JRW:jap (5)

SEARCHED__
SERIALIZED J, 
teased __ ,
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RE: JAMES EARL RAY;
Dr. MARTIN LUTHER KING, JR. - VICTIM

This group was concerned with how the subject Ray 
had known how to obtain false documents following his arrival 
in Canada. Mr. Hester pointed out that a "Top Ten" criminal 
had been arrested in Canada and had been returned to the 
Missouri State Penitentiary and had served time there with 
James Earl Ray prior to Ray’s escape. Mr. Hester indicated 
it was his belief that this "Top Ten" fugitive had been 
responsible for instructing Ray on how to proceed in obtaining 
false documents in Canada.

This group touched on such diverse elements as the 
information furnished by John McFerren regarding Frank Liberto, 
and one of the interviewers agreed that they had not believed 
McFerren to be a very reliable witness. They also discussed 
Ray’s purchase of the rifle in Birmingham; the fact that 
Officer Redditt was moved from the firehouse near the Lorraine 
Motel just prior to the murder; what motive did Ray have for 
killing Dr. King; whether or not there was any evidence to 
indicate a conspiracy; whether or not there were any wiretaps 
and whether or not there had been any surreptitious entries 
made against King and his followers at Memphis prior to the 
assassination; and when, following his escape, did Ray appear 
to have made up his mind to assassinate Dr. King.

In addition, they asked numerous questions about 
the political climate in Memphis just prior to the assassi­
nation and inquired as to what investigation was being conducted 
by the FBI in regard to the Sanitation Workers Strike and the 
first march conducted by Dr. King. Mr. Hester was forced to 
admit that he had had nothing to do with the investigation of 
Dr. King prior to the murder and he suggested that they talk 
to current Special Agent Howell S. Lowe who would be in a 
position to furnish information in this regard.

They inquired about the interview of James Earl 
Ray conducted by former Special Agent in Charge Robert G, 
Jensen, former Special Agent Robert F. Boyle, and Mr. Hester 
at the state prison in Nashville, Tennessee, following Ray’s 
plea of guilty. Mr. Hester recounted as best he could recall 
the events that transpired in connection with this attempted 
interview and advised the interviewers that former Special 
Agent Robert F. Boyle has suffered a cerebral hemmorrhage 
and possibly might not be competent to furnish information 
regarding this investigation.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



RE: JAMES EARL RAY;
Dr. MARTIN LUTHER KING, JR, - VICTIM

The Committee indicated that they might desire 
to interview Mr. Hester again, either personally or 
telephonically, and they were assured that he would be 
available and agreeable to assisting them, in any way 
possible.

-3-*
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12/5/77

TO: DIRECTOR, FBI (44-38861)

FROM: SAC, MEMPHIS (44-1987) (P*>

SUBJECT: MURKIN

Enclosed for the Bureau are 4 copies of an LHM 
dated 12/5/77, captioned ’’JAMES EARL RAY; Dr. MARTIN LUTHER 
KING, JR. - VICTIM; CIVIL RIGHTS - CONSPIRACY.

2 - Bureau (Encs. 4) 
/'l^- Memphis

JRW:jap
^-1-1^^'^^' l'*5^
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FBTFiles on King Slaying
Tell of 'Jealous Husband'

WASHINGTON (DPI) - The FBI inves­
tigation into the murder of Martin Luther 
King included the possibility the motive 
was “cuckoldry” — that James Earl Ray 
was hired by a husband jealous of the civil 
rights leader, documents showed today.

The documents, obtained under a Free­
dom of Information suit and made avail­
able to UPI, suggested the FBI initially 
suspected the murderer was hired by the 
husband of a woman known to be a close 
friend of King.

The files released do not touch on the 
FBI’s surveillance of King prior to the as­
sassination, but it long has been known J. 
Edgar Hoover kept watch on the personal 
life of the civil rights leader.

An FBI memo dated Dec. 18,1975, cited 
a column by Jack Anderson, who claimed 
he was told by Hoover in 1968 that “the 
motive behind the murder of King was 
cuckoldry and that the assassin apparently 
had been hired by a jealous husband.”

Anderson identified the man only as the 
husband of a Los Angeles woman friendly 
with King.

An FBI internal investigation of Ander­
son’s story indict,-ed the bureau immedi­

ately after the assassination in 1968 had 
“interviewed a number of people close to 
King, including the Los Angeles woman 
with whom King had had a close relation­
ship.”

But the memo insisted this interview 
was intended only to determine “if King 
had confided in them information relating 
to threats on King’s life which information 
could be used for leads'in determining the 
identity of the assassin.”

Edition:

^kK;
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The memo, written more than three 
years after Hoover’s death, also denied 
that the former FBI director had supplied 
this information to Anderson.

King’s friends believed there must have 
been a conspiracy to kill him — and even 
Ray said he had an accomplice — but the 
FBI privately decided Ray killed King 
with help from no one.

In the largest manhunt in history, the 
bureau decided Ray had both the racial 
hatred to provide a motive and the means 
to finance an escape that carried him to 
Canada four da vs after the slaying and to 
Lisbon and to London within five weeks.

The FBI, trying to question everyone in 
contact with Ray in the year between his 
escape from prison and the April 4, 1968, 
slaying, could find no one who plotted 
murder with him.

The internal files on the King case por­
tray a small-time robber who charged fel­
low prisoners 50 percent interest on loans 
to finance their poker games. And he 
“mainlined" amphetamines and barbitu­
rates, and after he escaped from a Missou-

Turn to Page 12 — FBI



FBFChecked 'Cuckoldry7 os Ray7s Possible Motive

ri prison moved to Los Angeles, visited a 
hypnotist, paid a plastic surgeon to recon­
struct his nose, and pulled bills from a fat 
wad in his pocket to pay for dancing les­
sons He signed up for lessons wherever 
he moved — but never became much of a 
dancer.

His racism came through in a remark he 
made to a friend, Charles Stein, who drove 
with him from Los Angeles to New Orleans 
and back.

"If Negroes want to be free, they should 
go north or west,” Stein quoted Ray. “If 
they stay in the South, they should be will­
ing to be slaves.”

The FBI acknowledged in a memo that it 
failed to establish how Ray raised the mon­
ey for the $1,995 white Mustang in which 
he escaped or the $134.95 for the .30-06 
caliber Remington pump rifle with $74.60 
telescopic sight used to kill King, or the 
money to go first to Mexico, then to Can­
ada, where he bought a roundtrip ticket to 
London. ,________

But the special agent-in-charge of the 
Memphis bureau told headquarters on 
June 27, 1974, that agents found "nothing 
to indicate that Ray ever received any 
large sum of money from anyone, and 
what we know of his living habits both be­
fore and after the murder would indicate 
that he lived on a very limited amount of 
money.

“We do not know the source of even the 
smallest amount of money possessed by 
Ray, but since we know him to have 
robbed a bank in England after fleeing to 
that country, it is a reasonable presump­
tion that Ray committed robberies during 
the time he was a fugitive,” the agent said.

As for Ray’s claim in a magazine inter­
view that a shadowy “Raoul” offered him 
$12,000 to kill King, the bureau, after an 
exhuastive effort, rejected that possibility 
Dec. 2, 1968, saying:

“Investigation by us. the Royal Canadian 
Mounted Police and the Mexican authori­
ties has failed thus far to identify Raoul or 
to verify his existence. We have no infor­
mation to date to indicate thay Ray was 
involved in a conspiracy.” '

Ray also encouraged conspiracy plots

when he stood in court on March 10, 1969, 
and changed his plea from innocent to 
guilty but said he could “not accept” the 
assertion of his own lawyers and the pros­
ecution that no conspiracy existed.

Ray, 50, was sentenced to 99 years and 
has made numerous attempts for a new 
trial.

He escaped for a few days from Brushy 
Moutain State Prison in Tennessee last 
June. A special House committee is secret­
ly re-investigating both the King killing 
and the assassination of John F. Kennedy. 
Many still believe that King was silenced 
by those who hated him for his victories in

the struggle to bring true equality to 
blacks.

Ray deftly eluded a nationwide FBI 
dragnet in the weeks following the April 4, 
1968, assassination by assuming aliases 
and hopscotching the continent and West­
ern Europe on a series of plane flights un­
der bogus passports, the files show.

Before he was arrested by London’s 
New Scotland Yard on June 8, 1968, FBI 
agents concluded Ray seriously consid­
ered trying to become a mercetuiryaoldier 
in Africa.
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EING, Jc. MY FATHER VAS A DEPUTY SHERIFF GF FULTON COUNTY 

AND wag TOPPING at THE FULTON COUNTY JAIL AT THE TIME. (OVER 

9 YrAPS). I SAV THr STA TRUE^TS. I DO NOT REMEMBER THE 

NAMES, HOWE VFR, I DO REMEMBER THAT THERE WERE THE^F PEOPLE 

UY FATHER DESCRIBED AS INFLUENTIAL BUSINESS YEN WHO OFFERED 

THE MONEY, LAT^p MY FATHER TOLD MF HE HAD TRIED TO TURN THF 

STATEMENTS OVER TO THF GRI AND VAS TOLD HE HAD BETTER NOT 

IF HP WANTED TO LIVE, LATER HF TOLD ^ THAT HE HAD BEEN 

TOLD IF HF TOLD ANY ONE THEY vquLD HILL NY FATHER AND HIS 

FNTI^p FAMILY. MY FATHER ALSO TOLD MF THAT HF KEPT THE 

STATEMENTS AND A LARGE S'.'1*! OF MOFFY THAT HF HINTED TO BEING 

AROUND r'3 MILLION TO 3! MILLION DOLL APS. LATER MY MOTHER 

TOLD MF SHF THOUGH MY FATHER TOLD HFP HF TURNED THE 

STATEMENTS OVER TO A MAN WHO WAS GOING TO WRITE A BOOK. 

TEE MAR’S NAME IS BOB SOMETHING - MY MOTHER KNOWS HIS NAME. 

my father died in is73 and i told all this to the fbi in 

1974.

I DO NOT pNOV tup Name 0" THE BAEK WHE^E MY FATHER

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



PACT FO'F TP 157-323 1 UNCLAS

KEPT THE STATEMENT? PUT IT WAS LOCATED IN LITTLE FIVE POINTS 

IN ATLANTA, GFOPGIA. MY SISTER, NOW MPS. WAYNE UPSHAW 

OF STONE FT. GEORGIA, SAIP SHE TYPER THE STATEMENTS FOP MY 

FATHER. MY MOTHF^, alma L. THTT CT 3^15 ALBATROSS LANE, 

OFCAT’P, GEORGIA, KNOWS, PROBALLY, WORF THAN I, HOWEVER, I 

KNOW SHE IS SCAnFR ABORT TALKING ABOUT IT.

MY NAFF IS ^OB^T THOMAS WEHUNT, JR. OF 3129 HARTNETT 

AV17., TAMPA, FLA. 33611 - TFL. 839-72F1. I WOFK AT A 56 

'EAFUFT?f? SO. NACDILL AFB, TFL 830-3942-97PA.

MY FATHER HAO A ’’1^ NAN7 OF TH IL I , (SPELLING

UNKNOWN). I TALKER TO OPT. WHITE, LEGAL OFFICE AT MAC 

BILL WHO DIRECTED ME FEE AFTER TALKING TO EIS FRIEND, 

A FBI AGENT IN CALIFORNIA. SIGNED: "OBFRT T. WEHUNT, JR."

SGT. W^HVNT WAS ADVISED THAT THS INFORMATION THAT HE HAI 

PREVIOUSLY F'FM’ISHEO TO THE TPO OF THE FBI HOD BEEN FURNISHER 

TO FBIHQ AND IN Tl’pp WAS FORWARDED TO THr CIVIL SIGHTS DIV. 

OF THE r.S. Dr“FTM7MT OF JUSTICE.
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